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Referat af årsmøde i Sammenslutning af 
sommerhusgrundejerforeninger på Holmsland Klit 

lørdag den 26.08.2022 – Lejrskolen Vesterled, Haurvig 
 
 
Dagens program:  
09.00 – 09.30 Kaffe og rundstykker  
09.30 – 11.00 Årsmøde  
11.00 – 12.30  Indlæg efter Årsmødet: Udvalgsformand Ole Nyholm Knudsen 
       kommer og giver svar på diverse spørgsmål. 
13.00 -  Frokost 
 
 
DAGSORDEN FOR ÅRSMØDET.  

1. Velkomst ved formanden 
2. Valg af dirigent og referent 
3. Forretningsudvalgets beretning v/formanden  
4. Fremlæggelse af regnskab og budget 
5. Fastsættelse af kontingent  
6. Indkomne forslag 
7. Valg til forretningsudvalget - ifølge vedtægter 

På valg til forretningsudvalget (FU) er:  
 Tage Schmidt (modtager genvalg) 
 Leif Andersen (modtager genvalg) 
 Jan Fuglsang (modtager genvalg) 

8. Valg af suppleanter 
På valg som suppleant er: 

 Peter Bagge (modtager genvalg) 
 Finn S Sørensen (modtager genvalg) 

9. Valg af revisor 
 Jan Hedegaard (modtager genvalg) 

10.Eventuelt 
 
 
 
 
Ad 1) - Velkomst ved formanden 
Tage Schmidt (Hegnet) bød folk velkommen - 20 personer var fremmødt fra 12 
Grundejerforeninger. 
 
 
Ad 2) - Valg af dirigent og referent 
Lars Foged (Nygaard) blev valgt som dirigent, mens Jan Fuglsang (Mågedalen) blev 
valgt som referent. Lars Foged takkede for valget - ingen havde bemærkninger til 
indkaldelsen eller dagsorden. 
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Ad 3) - Forretningsudvalgets beretning v/formanden  
Der henvises den skriftlige beretning, som var udsendt med indkaldelsen, som er i 
filen ”FU Beretning 2023.pdf”. 
 
Tage Schmidt fortalte endvidere, at Nr. Houvig var blevet medlem af Sammenslut-
ningen (SU) igen. SU har en god dialog med Søndervig Beboerforening, som er 
selvstændig og ikke medlem af SU. Der arbejdes endvidere på, at Lodbjerg Hede 
bliver medlem. Der er kommet en ny stor grundejerforening i Søndervig i form af 
Lalandia, som SU vil tage kontakt til. 
 
SU har haft møder med ”søsterforeningen” i Varde Kommune, som hedder Fælles 
Udvalget. På disse møder er erfaringer udvekslet til alles fordel. 
 
SU blev i år 2022 medlem af Destination Vesterhavet og deltog derfor på general-
forsamlingen. På denne generalforsamling gjorde SU opmærksom på, at Destinati-
onen ikke overholder vedtægterne, da der mangler at blive valgt 2 repræsentanter 
til bestyrelsen. SU er i dialog med Borgmester Hans Østergaard, da SU ønsker at 
komme i bestyrelsen, som repræsentant for sommerhusejerne. 
 
Havmøllerne 
Tage Schmidt oplyste, at Dagbladet arbejder på en artikel omkring møllerne. Få 
sommerhusejere havde søgt om erstatning. Vesterhav Nord arbejder jf. artikel i 
Dagbladet på at gå rettens vej, SU har ikke kendskab til, at nogle sommerhusejere 
har gjort dette. 
I forbindelse med Megaton-projektet, som består af 4.000 ha. med solceller var det 
oprindelige oplæg, at møllerne skulle stå fra 4 km ude i havet, hvilket SU ikke kun-
ne acceptere. P.t. er mølle-delen i Megaton-projektet sat i bero, da ”åben-dør-
ordningen” er sat på stop, da det muligvis er i strid med EU-reglerne. 
 
Kystbeskyttelse  
Kystdirektoratet har lavet et oplæg til kystbeskyttelse i årene 2025-2039 og hvor 
stor tilbagetrækningen må være. Så langt så godt, men det var f.eks. først i år 
2030, at der skulle sandfodres ved Klegod. 
 
SU vil opfordre til, at Kystdirektoratet, Kommunen og Naturstyrelsen (under Miljø-
styrelsen) til samarbejde omkring kystbeskyttelse. 
 
Renovation 
Området blev genstand for en større diskussion. 
 
Kommunen har ikke fjernet de gamle molokker, hvilket Ole Nyholm Knudsen senere 
oplyste, at det ville ske i efteråret 2023. 
 
Leif (Årgab 1976) oplyste, at rygter sagde, at Affald & Genbrug måske skulle sam-
menlægges med Herning Kommunes affald. 
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Henrik (Hegnet) fortalte, at i forbindelse med tømning af renovationsbeholderne, 
sker det af og til, at affald blæser ud af renovationsspandene og/eller renovations-
bilen og ud i naturen. 
Ivan (Klegod) savnede et dobbeltlåg på renovationsspanden, så den var nemmere 
at komme til. Jan (Mågedalen) oplyste, at Borgmester Hans Østergaard sidste år på 
Årsmødet oplyste, at kvaliteten af dobbeltlåg var for dårlige, hvorfor den nuværen-
de løsning var valgt. 
 
Anette (Nr. Houvig) nævnte at Kommunen havde fjernet de offentlige skraldespan-
de ved parkeringspladsen og forespurgte de øvrige deltagere om deres erfaringer. 
Kommunen har fjernet alle skraldespande ved de offentlige parkeringspladser. 
 
Steen (Sneppedalen) talte for, at sommerhusenes renovationsspande blev afskaffet 
og der blev etableret molokker til fælles aflevering af affald på centrale steder. Jan 
(Mågedalen) bemærkede, at det måske kunne være svært at få flertal til dette i et 
sommerhusområde. 
 
 
Vestkyststien 
Thue oplyste, at Kommunen jf. notat fra 2011 var forpligtet til, at betale for reno-
vering af de strækninger, som var asfaltbelagte. 
 
Jørn (Årgab 1973) spurgte omkring overdragelse af Vestkyststien fra Kommunen til 
ejer, om den blev bragt up-to-date af Kommunen før overdragelse. Dette vides ik-
ke.  
 
 
Store Sommerhuse 
I de områder, som er lokalplanlagte, er det ofte angivet, at den max. bebyggelse er 
på 120 m2. Det blev oplyst, at Kommunen ikke kan lave et generelt tillæg til alle 
lokalplaner, som ændrer bebyggelsen til 180 m2. Skal der ske ændring af en lokal-
plan, skal der laves en helt ny lokalplan med høring af sommerhusejerne m.v. 
 
 
Beretningen blev godkendt. 
 
Ad 4) Fremlæggelse af regnskab og budget 
Ole (Sivbjerg) fremlagde regnskabet og budget, som blev godkendt. 
 
 
Ad 5) – Fastsættelse af kontingent. 
Kontingentet jf. budgettet blev vedtaget – altså samme sats som sidste år dog med 
pristalsregulering - til ”½-pris”. 
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Ad 6) – Indkomne forslag 
Ingen forslag var modtaget. 
 
 
Ad 7) – valg til forretningsudvalget. 
Tage Schmidt, Leif Andersen og Jan Fuglsang blev valgt. 
 
 
Ad 8) – valg af suppleanter 
Peter Bagge og Finn S. Sørensen blev valgt. 
 
 
Ad 9) – valg af revisor 
Jan Hedegaard blev valgt. 
 
 
Ad 10) – eventuelt 
Dirigent Lars Foged oplistede diverse drøftede forhold 

 Lalandia 
 Fællesudvalget Varde 
 Kystsikring 
 Renovation m.v. 

 
Hvilket gav anledning til lidt uformel drøftelse. 
 
Tage Schmidt opfordrede alle medlemmer til, at undersøge evt. behov for en besty-
relsesforsikring. Bestyrelserne pålægges mere og mere ansvar. 
 
 
 

Med venlig hilsen 
 
 

Sammenslutningen 
Tage Schmidt, formand 


